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LITURGIKUS NAPTÁR „A” ÉV

1999. JANUÁR
3. VIZKERESZT, Urunk megjelenése

10. URUNK MEGKERESZIELKEDÉSE
17. ÉVKÖZI 2. VASÁRNAP
24. ÉVKÖZI 3. VASÁRNAP
31. ÉVKÖZI 4. VASÁRNAP
FEBRUÁR

2. Kedd: Gyertyaszentelő Boldog
asszony ünnepe

7. ÉVKÖZI 5. VASÁRNAP
14. ÉVKÖZI 6. VASÁRNAP
17. Hamvazószerda

SZIGORÚ BÖJT!
(Kezdődik a nagyböjti idő)

21. NAGYBÖJT 1. VASÁRNAPJA
28. NAGYBÖJT 2. VASÁRNAPJA

1999 AZ ATYA ÉVE
II. János Pál pápa kihirdette, hogy a 2000. év előtt 3 év előkészületi időt 

tartunk. Az 1999. év az Atya Isten éve. Tavaly a Szentlélek Isten éve volt, 
tavalyelőtt (1997) pedig Jézus Krisztus éve.

Most az Atya évében jobban megismerjük az Atya Istent, a mi Atyánkat, 
aki teremtette a világot.

Az Atya Isten segítségével minden ember jól tud készülni a 2000. 
jubileumi évre.
1999, december 24-e éjjeltől 2001. január 6-áig tart a jubileumi SZENT ÉV.

SZENTATYA KARÁCSONYI ÜZENETE

A Szentatya december 25-én karácsonyi üzenetet mondott az egész világnak és 
áldást adott.

Magyarul így köszönt: ÁLDOTT KARÁCSONYT!

HALLÁSSÉRÜLTEK SZENTMISÉI

Budapesten:
- 1999. január 10., vasárnap 16.00:

Mikszáth Kálmán téri Piarista kápolna
- Január 24., vasárnap 16.00:

Vörösmarty utcai templom
- Február 14., vasárnap 16.00:

Mikszáth Kálmán téri Piarista kápolna
Ezen a napon lehet a betegek szentsé
gét felvenni

- Február 28., vasárnap 16.00:
Vörösmarty utcai templom

Vidéken:
(Kérem helyben beírni a következő szentmise 
dátumát és az órát)
hely mikor? Q-kor
Éger: ...
Győr: H.6.,.........................................15.00
Miskolc: 1.17., n.21.,.......................16.00
Pécs: Ü.7.,......................................... 14.30
Szombathely: 1.30.,...........................15.00
Vác: .... 16.00
Veszprém: 1.17., n.21.,.....................15.00

Keresztelő János a Jo>dún folyó melleit állt és sok ember volt ott. Jézus éppen 
jött a folyó felé. Amikor Keresztelő János észrevette Jézust, akkor azt mondta az 
embereknek: „Jézus az Isten Báránya. Jézus elveszi a világ bűneit. Jézusról már 
beszéltem nektek. Azt mondtam, hogy Jézus hatalmasabb, mint én, Jézus előbb volt, 
mint én. Én is csak most ismertem meg Jézust. Isten azért küldött engem hozzátok, 
hogy én megmutassam Jézust nektek is. ”

Azután azt mondta János: „Láttam, hogy a Szentlélek leszállt az égből Jézusra. 
Isten egyszer azt mondta nekem: »Ha látod, hogy a Szentlélek leszáll egy férfire, 
akkor már tudod, hogy az a férfi a Megváltó, az Isten Fia.« Én láttam, hogy a 
Szentlélek leszállt Jézusra, azért most nektek is mondom, hogy Jézus az Isten Fia. ”

(In. 1, 29-34)

Isten törődik velünk Isten megtalál minket. 
Isten figyel ránk Isten megkeres minden embert.

— mondta Paskai László bíboros atya a szentbeszédében 
a hallássérültek karácsonyi szentmiséjén

BETEGEK SZENTSÉGE
Idősek és betegek, figyelem!
Február 11-én van a betegek világ

napja. azért február 14-én a siketek 
szentmiséjében lehet felvenni a be
tegek szentségét.

Aki akarja kérni a betegek szentsé
gét, az jelentkezzen. A betegek szent
sége miatt gyónni kell, vagy a szent
mise előtt, vagy néhány nappal előbb 
máshol. Aki máshol már gyónt, az 
szóljon: „én már gyóntam.”

Gyónás nélkül nem lehet a betegek 
szentségét felvenni.

1998. december 26-án. szombaton, karácsony másnapján a hideg idő ellenére 
nagyon sok hallássérült vendég jött a Mikszáth Kálmán téri Piarista gimnázium 
kápolnájába, ahol a hallássérültek ünnepi szentmiséje volt. Halló vendégeink is volt 
szép számban. A kápolna a vártnál több vendéggel megtelt, és a folyosón is álltak. 
Többen messzi vidékről is jöttek.

(Podani Jánosnak megköszönjük a segítségét, hogy ő irányította a „Hallás
sérültek” újságszerkesztéshez és a helyi faliújsághoz a „Meghívó” plakátot.)

Paskai László bíboros úr. az Esztergom-Budapesti egyházmegye érseke örömmel 
jött, és meglepődötten látta, hogy rengeteg hívő várta őt.

Az oltárnál a Bíboros atya mellett állt a titkára és Virányi Ottó atya, a Szeretet
szolgálat igazgatója, Mikesy György és Simon Zoltán (mindkettő ministráns). 
Szilágyi Izabella nővér tolmácsolt. Futó Károly atya — aki minden hónapban mond 
szentmisét a siketeknek — a siketek között ült, hogy együttérezzen a siketekkel. Suló 
Lajos atya a szentmise kezdése után is tovább ült a gyóntatószékben. (folyt, a 2. oldalon)
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(folyt, az 1. oldalról)
A szentmisét a Bíboros atya kezdte. Az olvasmányt és a 

szentleckét Simon Zoltán felolvasta, az evangéliumot pedig 
Ottó atya.

A szentbeszédben a Bíboros úr így beszélt:

Kedves testvérek!
Szeretettel köszöntőm hallássérült testvéreimet és örülök, 

hogy karácsonykor újra találkozunk.
Köszöntöm azokat örömmel, akik messziről jöttek a mai 

szentmisére. Hallottam, hogy több hallássérült zarándokol 
erre a szentmisére: Szombathelyről, Győrből, Veszprémből, 
Székesfehérvárról, Vácról, Miskolcról. Azért jönnek messzi
ről is, hogy közösen ünnepeljük a karácsonyt. Köszönöm a 
fáradságotokat. A jó Isten áldjon meg titeket.

Karácsonykor azt ünnepeljük, hogy megszületett Jézus. 
Ki ez a Jézus, hogy ilyen ünnepélyesen emlékezünk a szü
letésére?

Az evangéliumban hallottuk, hogy ki a Jézus: Jézus a mi 
Megváltónk. Ha Jézus a MI Megváltónk, akkor Jézus hoz
zánk tartozik és mi Jézushoz tartozunk. Az evangéliumban az 
angyal mondta a pásztoroknak: megszületett a TI Meg
váltótok. A pásztorok Megváltója az összes ember Megváltó
ja. Ezért örülünk karácsonykor. Van már Megváltónk, aki az 
életünket vezeti az Isten felé.

Biztosan tudjátok, hogy közeledik Jézus születésének 
2000-dik évfordulója. Minden keresztény készül erre a nagy 
jubileumra.

II. János Pál pápa azt kéri, hogy az 1999. évben az Atya 
Istenre gondoljunk és figyeljünk, így készüljünk a 2000. évre. 
Jézus Krisztus tanításából ismertük meg a jóságos és 
nagyhatalmú Atya Istent.

A Pápa azt mondja: a keresztény élet egy nagy zarándok 
út a mennyei Atya háza felé, a mennyország felé. Jól mondta 
a Pápa, a keresztény emberek élete az Atya Isten felé tart. Mit 
jelent az, hogy az életünk zarándok út? Azt jelenti, hogy aki 
zarándok úton megy, az egy cél felé halad. Nem csak 
járkálunk össze-vissza, hanem cél felé megyünk. A cél a 
mennyország, a mennyei Atya háza. Jézus megtanította 
nekünk, hogy az Isten a mi mennyei Atyánk. Isten hív 
minket, vár minket haza, a mennyországba.

Az 1999. évben többet gondolunk az Atya Istenre, jobban 
figyelünk Rá. Jézus tanítása segít nekünk, hogy jobban 
szeressük a mennyei Atyát, mert a mennyei Atya nagyon 
szeret minket.

Eszembe jut egy történet a gyerekekről. Kis gyerekek 
játszottak bújócskát. A gyerekek elbújtak és egy gyerek 
kereste őket. Az egyik jól elbújt, senki nem találta meg őt. 
Múlt az idő, és a kis gyerek előjött a bújóhelyről. Már nem 
volt ott egyetlen gyerek sem, hazamentek. Elfelejtették a 
gyerekek, hogy egy hiányzik, nem törődtek vele. Ez a 
kisgyerek sírva ment haza a szüleihez. A szülők megkér
dezték, hogy mién sír? Ezt felelte a kisgyerek: senki nem 
keresett engem, senki nem törődött velem. Ez szomorú dolog 
volt.

De mi keresztények tudjuk, hogy Isten törődik velünk. 
Isten megtalál minket. Éppen karácsonykor tudjuk meg, hogy 
az Isten figyel ránk. Isten megkeres minden embert.

Ha bajban vagyunk, akkor úgy érezzük, hogy Isten 
elhagyott minket, nem törődik velünk. De Jézus megtanította, 
hogy az Isten soha nem hagy el minket, hanem figyel ránk, 
törődik velünk. Ez nagy öröm nekünk. És mi mit csináljunk?

Mi figyeljünk az Istenre és mindig jobban szeressük az Istent, 
így megyünk az élet zarándok útján az Isten, a mennyei Atya 
felé.

A mai karácsonyon ezt mondom nektek: az Isten szeret, 
I azért mindig figyel ránk, keres minket. Nekünk is szeretni 

kell az Istent és imával, jócselekedetekkel haladni kell az 
Isten felé.

Nagy öröm mindenkinek, hogy az Isten szeret minket, és 
foglalkozik velünk. Isten szereti a szegényeket, a betegeket, a 
sérülteket is. Mindenkit a mennyországba vár. Ezt tanítja 
nekünk a karácsony, Jézus születése.
Ámen.

*
A szentmise végén ept mondta a Bíboros atya:
Azt kívánom, hogy az új esztendőben sokszor talál

kozzatok egymással szeretetben. Azt is kívánom, hogy az új 
évben mindannyian lélekben gazdagabbak legyünk. Akkor 
leszünk gazdagabbak lélekben, ha segítjük egymást, szol
gálunk egymásnak. Ezt Jézus kívánja tőlünk. Jézus azt mond
ta: „aki szolgál a másik embernek, az nekem szolgál.”

Jézusnak szolgálni igazi öröm, és így biztosan a mennyei 
Atya házába visz minket az életünk zarándok útja.

A szentmise után a tornateremben előadást mutattunk be 
Jézus Krisztus életéből és tanításából. Az előadás címe: 
ZAKEUS. A színpadon volt egy fügefa, egy fuggönyös ajtó és 
mellette a vámosasztal, ülőkével. Előadás közben magya
rázatokat mondott Vida Gábomé a történetről:

Jerikóban több vámos dolgozott és a vámosok főnöke volt 
Zakeus. Nagyon gazdag ember volt a sok zsarolás miatt, 
azért mindenki azt mondta, hogy Zakeus bűnös. Az emberek 
utálták Zakeust.

Zakeus megtudta, hogy Jézus megérkezett Jerikóba. 
Szerette volna látni Jézust, de a magas emberek eltakarták 
Jézust. Zakeus alacsony volt.

Jézus látta, hogy Zakeus nagyon szeretné látni Öt. 
Zakeus nem szégyelte, hogy a fára mászott. Csak arra 
gondolt, hogy látni akarja Jézust.

Jézus azt mondja Zakeusnak: ma hozzád akarok menni, a 
te házadba. Zakeus boldog, az emberek pedig mérgesek. 
Miért éppen a zsaroló Zakeushoz akar menni Jézus?

Zakeus azt mondja Jézusnak: a vagyonom felét a 
szegényeknek adom. Akiket zsaroltam, azoknak négyszer 
többet adok vissza, mint amennyit elvettem tőlük.

Jézus ezt mondja Zakeusnak: ma bocsánatot kaptál, mert 
megbántad a bűneidet és kijavítottad, amit bűnösen csiná
ltál. Én azért jöttem a földre, hogy a bűnösöket megszaba
dítsam a bűntől.

Az előadás Bíboros atyának és a vendégeknek tetszett.

MEGHALT Schönfeld Antalné, Mária néni, aki 
majdnem 20 év óta járt a hallássérültek szentmiséire és a 
Hallássérültek Szent József Egyesületének is tagja volt. 86 
éves korában érte a halál, 1998. december 23-án. Teme
téséről eddig még nem kaptunk értesítést.

Adj, Uram örök nyugodalmat neki és az örök világosság 
fényeskedjen neki, nyugodjon békében Isten irgalmában. 
Ámen.

LAPZÁRTAKOR érkezett a gyászjelentés, ami szerint 
április 1-jén, du. fél 4-kor a Rákoskeresztúri Újtemetőben 
lesz a hamvak szétszórása.



Hogyan kell böjtöt tartani hamvazószerdától húsvétig?
(február 17-töl április 4-ig)

Február 17-én hamvazószerda lesz, kezdődik a nagyböjt. Jézus Krisztus szenvedésére, halálára és 
feltámadására gondolunk.

Hamvazószerdán SZIGORÚ böjt lesz. 14 éves kortól nem szabad húst enni. 18 és 60 év közötti 
életkorú embereknek csak 3-szór szabad étkezni, de csak egyszer szabad jóllakni. (Kétszer keveset enni, 
egyszer jóllakni)

A nagyböjtben a pénteki napokon nem szabad húst enni 14 éves kortól. Vagyis többször lehet 
enni, de húst nem. 14 évnél fiatalabbnak szabad húst enni. Aki kórházban van, vagy a gyárban ebédel, ott 
szabad húst enni.

Április 2-án, nagypénteken azonos SZIGORÚ böjt lesz, mint hamvazószerdán (február 17- 
én).

Legyetek figyelmesek! Aki szereti Jézust, az megtartja a böjtöt hamvazószerdán és nagy
pénteken, és nem eszik húst a nagyböjti péntekeken. Aki a munkahelyen húst kap ebédre pénteken, az 
megeheti, de otthon reggelire és vacsorára nem szabad húst enni.

Tájékoztató az 1 %-ról
A felső lapon:
A kedvezményezett „ADÓ SZÁMA” szerint

Az EFFATA-Alapítvány adószáma: 18036950-1-42. Ez van beírva a kockákba. 
(1085 Budapest, Mária utca 20.)

Kedves testvéreim!
Az EFFATA-Alapítvány a Hallássérültek Szent József Otthonában van hivatalosan. Az EFFATA latin 

szó, azt jelenti, hogy „nyíljon meg a füled és a nyelved. ” Jézus ment egy siket fiúhoz, aki nem tudott 
beszélni. Jézus ujjával érintette a fiú nyelvét és a fülét, és ezt mondta: „Effata” - „Nyílj meg. ” A fiú halló 
lett és beszélni kezdett.

Az alsó lapon:
A kedvezményezett „TECHNIKAI SZAMA” szerint 
a MAGYAR KATOLIKUS EGYHÁZ technikai száma: 0011. Ez van beírva a kockákba.

Mit kell csinálni?
A lapot elvágni két részre. Egy borítékba tedd bele a két lapot. A borítékot ragaszd le. A 

leragasztott oldalon a saját nevedet írd alá, így:

Név. - -------
LcAccl w. -. -. .,
FWcA-ÓX} Hl -------------

A boríték másik oldalára írd a saját nevedet, a lakcímedet és a saját adóazonosító jeledet. (Ez a kis 
adókártyán rajta van.)

A borítékot a munkahelyen kell beadni az adóívhez.

Köszönjük a múlt évi támogatást és előre köszönjük a mostani támogatást.



Isten törődik velünk. Isten megtalál minket. 
Isten figyel ránk. Isten megkeres minden embert.

— mondta Paskai László bíboros atya a szentbeszédében 
a hallássérültek karácsonyi szentmiséjén. (1998. december 26.)

Kedves testvérek!
Szeretettel köszöntőm hallássérült testvéreimet és 

örülök, hogy karácsonykor újra találkozunk.
Köszöntőm azokat örömmel, akik messziről 

jöttek a mai szentmisére. Hallottam, hogy több 
hallássérült zarándokol erre a szentmisére: Szom
bathelyről, Győrből, Veszprémből, Székesfehér
várról, Vácról, Miskolcról. Azért jönnek messziről 
is, hogy közösen ünnepeljük a karácsonyt. Köszö
nöm a fáradságotokat. A jó Isten áldjon meg titeket.

Karácsonykor azt ünnepeljük, hogy megszületett 
Jézus. Ki ez a Jézus, hogy ilyen ünnepélyesen emlé
kezünk a születésére?

Az evangéliumban hallottuk, hogy ki a Jézus: 
Jézus a mi Megváltónk. Ha Jézus a MI Megváltónk, 
akkor Jézus hozzánk tartozik és mi Jézushoz tarto
zunk. Az evangéliumban az angyal mondta a pász
toroknak: megszületett a TI Megváltótok. A pászto
rok Megváltója az összes ember Megváltója. Ezért 
örülünk karácsonykor. Van már Megváltónk, aki az 
életünket vezeti az Isten felé.

Biztosan tudjátok, hogy közeledik Jézus 
születésének 2000-dik évfordulója. Minden keresz
tény készül erre a nagy jubileumra.

II. János Pál pápa azt kéri, hogy az 1999. évben 
az Atya Istenre gondoljunk és figyeljünk, így 
készüljünk a 2000. évre. Jézus Krisztus tanításából 
ismertük meg a jóságos és nagyhatalmú Atya Istent.

A Pápa azt mondja: a keresztény élet egy nagy 
zarándok út a mennyei Atya háza felé, a menny
ország felé. Jól mondta a Pápa, a keresztény 
emberek élete az Atya Isten felé tart. Mit jelent az, 
hogy az életünk zarándok út? Azt jelenti, hogy aki 
zarándok úton megy, az egy cél felé halad. Nem 
csak járkálunk össze-vissza, hanem cél felé me
gyünk. A cél a mennyország, a mennyei Atya háza. 
Jézus megtanította nekünk, hogy az Isten a mi 
mennyei Atyánk. Isten hív minket, vár minket haza, 
a mennyországba.

Az 1999. évben többet gondolunk az Atya 
Istenre, jobban figyelünk Rá. Jézus tanítása segít 
nekünk, hogy jobban szeressük a mennyei Atyát, 
mert a mennyei Atya nagyon szeret minket.

Eszembe jut egy történet a gyerekekről. Kis 
gyerekek játszottak bújócskát. A gyerekek elbújtak 
és egy gyerek kereste őket. Az egyik jól elbújt, senki 
nem találta meg őt. Múlt az idő, és a kis gyerek 
előjött a bújóhelyről. Már nem volt ott egyetlen 

gyerek sem, hazamentek. Elfelejtették a gyerekek, 
hogy egy hiányzik, nem törődtek vele. Ez a kis
gyerek sírva ment haza a szüleihez. A szülök meg
kérdezték, hogy miért sír? Ezt felelte a kisgyerek: 
senki nem keresett engem, senki nem törődött 
velem. Ez szomorú dolog volt.

De mi keresztények tudjuk, hogy Isten törődik 
velünk, Isten megtalál minket. Éppen karácsonykor 
tudjuk meg, hogy az Isten figyel ránk, Isten 
megkeres minden embert.

Ha bajban vagyunk, akkor úgy érezzük, hogy 
Isten elhagyott minket, nem törődik velünk. De 
Jézus megtanította, hogy az Isten soha nem hagy el 
minket, hanem figyel ránk, törődik velünk. Ez nagy 
öröm nekünk. És mi mit csináljunk? Mi figyeljünk az 
Istenre és mindig jobban szeressük az Istent. így me
gyünk az élet zarándok útján az Isten, a mennyei 
Atya felé.

A mai karácsonyon ezt mondom nektek: az Isten 
szeret, azért mindig figyel ránk, keres minket. 
Nekünk is szeretni kell az Istent és imával, 
jócselekedetekkel haladni kell az Isten felé.

Nagy öröm mindenkinek, hogy az Isten szeret 
minket, és foglalkozik velünk. Isten szereti a 
szegényeket, a betegeket, a sérülteket is. Mindenkit a 
mennyországba vár. Ezt tanítja nekünk a karácsony, 
Jézus születése.

Ámen.

A szentmise végén ezt mondta a Bíboros atya:
Azt kívánom, hogy az új esztendőben sokszor 

találkozzatok egymással szeretetben. Azt is kívánom, 
hogy az új évben mindannyian lélekben gazdagabbak 
legyünk. Akkor leszünk gazdagabbak lélekben, ha 
segítjük egymást, szolgálunk egymásnak. Ezt Jézus 
kívánja tőlünk. Jézus azt mondta: „aki szolgál a 
másik embernek, az nekem szolgál.”

Jézusnak szolgálni igazi öröm, és így biztosan a 
mennyei Atya házába visz minket az életünk 
zarándok útja.


